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Írásbeli kérdés

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

Milyen lehetősége nyílik a Kétvölgy településnek, valamint az ott élő szlovén nemzetiségű
lakosoknak az egyetlen közössé színtér fenntartásához, felújításához? Milyen segítséget tud
nyújtani ehhez a minisztérium? címmel, a Házszabály 91 §-a alapján kérdést kívánok feltenni
Bozóki András nemzeti kulturális és örökség miniszteréhez .

A kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter úr!

Kétvölgy Vas megye délnyugati csücskében elterülő kis település, szlovén nemzetiségű lakosokkal .
A falu polgármestere, illetve Kétvölgy Szlovén Kísebbségí Önkormányzatának elnöke közösen
levélben fordultak hozzám, segítséget kérve a közösségi életük egyetlen színterének a kultúrházuk
megmentésében .
A megkeresés tartalmazott egy kérelmet - a Nemzeti Etnikai Kisebbségi Hivatalhoz címezve- melyet
többek között eljutattak a miniszter elnök úrhoz, illetve Önhöz is Tisztelt Miniszter úr .
A kultúrház- melyet több mint negyven éve építettek - ad teret, iskola templom, illetve óvoda híján a
polgármesteri irodának, egyesületi találkozóhelynek, sőt mi több az orvosi rendelőnek is .
Felújítása elengedhetetlen lenne, mivel az épület állaga veszélyezteti a funkciók ellátását, és
veszélyezteti a kisebbségi létüket is . A kultúrház fenntartása az egyetlen esélye a kistelepülésnek
lakossága megtartásához, illetve a szlovén kisebbségi lét fenntartásához, amely segítéségével
erősödhet a szlovén lakosság identitástudata és segítheti őket saját kisebbségi mivoltuk
megismerésben .
Az Önkormányzat a fejlesztéshez, felújításhoz a forrásokat nem tudja előteremteni, illetve csak olyan
pályázatokon tudtak részt venni, amelyhez egyáltalán semmilyen, illetve csak kisösszegű önrészt
kellett felmutatniuk. A kisebb felújításokat eddig társadalmi munka keretében oldották meg, de a
kultúrház jelenlegi állapota túlmutat ezen . A felek tájékoztatása szerint még a tervdokumentációk
elkészíttetése is nagy gondot okoz számukra, holott a Magyarország és Szlovénia között 1992-ben
megkötött egyezmény célja a kisebbségek fejlődése, mely a kultúrát is magába foglalja . Az
egyezmény 3 . cikkelye így fogalmaz :
„ A szerződő felek ösztönzik a nemzeti kisebbségek kulturális és művelődési igényeinek maradéktalan
teljesítését . Elősegítik kulturális intézményei, szervezeteik, egyesületeik és alapítványaik létrehozását
és működését."
A bilaterális egyezmény alapján tevékenykedő Vegyes Bizottság 2003 . április 23-24-én a szlovéniai
Moravske Toplicében tartott VII . ülésén a következő ajánlást tette a művelődési és tájékoztatás terén a
magyar kormány számára :
„ A kisebbségi Vegyes Bizottság javasolja a magyar kormánynak, hogy 2004 . év elejétől kezdődően
biztosítson forrásokat a Rába- vidéki szlovén kisebbség művelődési házainak rekonstrukciójához,
illetve felújításához.`
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Az ajánlás tartalmazza a Kormány 2005 . augusztus 26-án elfogadott 2175/2005 . számú határozatát is .
A határozat felhívja az érintett miniszterek figyelmét az ajánlásokban elfogadott intézkedések
folyamatos végrehajtására, illetve áthúzódó feladatok esetében az ezekhez szükséges anyagi eszközök
nevesített tervezésére a minisztériumok költségvetésében a 2006 . és az azt követő években .
A Kultúrház felújításához, korszerűsítéséhez 26.250 .-e Ft-ot biztosítását kéri Kétvölgy
Önkormányzata, illetve Kétvölgy Szlovén kisebbségi Önkormányzat .

A fentiek figyelembe vételével kérdezem Önt Miniszter úr?

Milyen lehetősége nyílik Kétvölgy településnek, valamint az ott élő szlovén nemzetiségű
lakosoknak az egyetlen közössé színtér fenntartásához, felújításához? Milyen segítséget tud
nyújtani ehhez a minisztérium?

Várom megtisztelő válaszát!

Budapest, 2006 . január 11 .

Bebes István
Fidesz-Magyar Polgári Szövetség
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